
 

 

Starokřečanské slavnosti 2017 
 

Rok s rokem se sešel a jak už bývá zvykem, tak každou druhou sobotu v červenci se uskutečnily tradiční Starokřečanské 

slavnosti. Jedná se o největší kulturní akci naší obce, která má dlouholetou tradici, a každý rok si na ní najde cestu 

mnoho místních, ale i obyvatel měst a vesnic z blízkého okolí. To platilo i pro tento rok a návštěvnost byla opravdu 

velká, dorazil téměř dvojnásobek populace Starých Křečan. Tento ročník jsme se pokusili trochu okořenit o speciální 

prvky. Největší atrakcí slavností byla dle ankety na stránkách www.krecany.cz jednoznačně možnost letu vrtulníkem 

nad naší obcí. Ještě před odletem vrtulníku podařilo se nám podařilo zjistit, kolikrát se letělo a jaké bylo složení 

posádky. Vrtulník zvládl 39 letů a dopřál tedy 117 lidem jedinečný zážitek. Velkou zajímavostí je, že naprostá většina 

pasažérů byla z naší obce, tedy 102 z celkového počtu, zbytek tvořili chalupáři z Prahy a návštěvy z okolních měst. 

Druhým tahounem byly jako obvykle hudební skupiny, které hráli během celého dne. První zahrála skupina ABC band 

z Liberce, kterou jste již měli možnost slyšet na Dni úcty ke stáří, ti obsáhli celé hudební spektrum a snad každý si musel 

najít „tu svou“. V přestávce první skupiny zazpívala Sabina Helikarová. Další skupina rockového žánru byla parta 

z Děčína s názvem Bodenbach, která si všechny texty napsala sama. Poté co dohráli, přišla na řadu hlavní skupina dne 

České srdce, která má za sebou již mnoho koncertů nejen v České Republice, ale i po celé Evropě. Poslední skupina, co 

hrála na slavnostech až do tří hodin do rána byla Nová škola tvořená z místních hudebníků, která zahrála známé 

rockové skladby. 

 

 

 

 

 

Velký zájem také získal medvěd Hugo chovatele pana Jaroslava Kani. Odborný a zábavný doprovod k tomuto 

vystoupení měl pan Ing. Jiří Ráměš, od kterého se přihlížející dozvěděli zajímavé informace ohledně Huga a medvědů 

všeobecně. Medvěd Hugo je filmová hvězda a má za sebou natáčení pohádek, reklamních spotů a dokonce focení pro 

Mercedes. Mnoho z nás vidělo medvěda prvně, nebo ho mělo možnost vidět z bezprostřední blízkosti. Musíme za sebe 

říct, že z jeho velikosti tlap šel opravdu respekt. 

 

 

 

 

 

http://www.krecany.cz/
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Starokřečanské slavnosti 2017 - pokračování 
 

Na slavnostech toho ale bylo daleko víc. Od 10:00 dopoledne začala pohárová soutěž v benchpressu a mrtvém tahu 

s názvem „Memorial Petry Chroustovské“. Závodníci byli z celé Evropy a vždy se sem rádi vrací. Líbí se jim prostředí a 

možnost zasoutěžit si venku na čerstvém vzduchu. Závod pořádal Obecní úřad Staré Křečany a SK Metalpower Nový 

Bor, poděkování však patří panu Petru Chroustovskému a panu Karlu Koldovskému, bez kterých by se závod vůbec 

nepořádal. Celkově byly čtyři kategorie – ženy, dorostenci, masters a open. Obecní úřad pro soutěžící připravil poháry, 

medaile a diplomy. Soutěž se velice vydařila a závodníci se mezi sebou hecovali k lepším výkonům, proto zde padlo 

několik osobních rekordů, a dokonce se i překoval národní rekord Slovenské republiky v mrtvém tahu žen. 

 

 

 

 

 

 

Za zmínku stojí též další vyžití jako je dětský den, za který velice děkujeme Sboru pro občanské záležitosti, kolotoče, 

zorbing. O výborný a rychlý catering se postarala restaurace Dymník, klub sportovců a hospoda „U koziček“. Měli 

jsme velké štěstí, že nám i přálo počasí a po celý den bylo krásně. Děkujeme všem návštěvníkům a těšíme se na vás 

opět příští rok! 

obec Staré Křečany 
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Průjezd obcí závodnic Tour de Feminin 
 

V průběhu Starokřečanských slavností naší obcí třikrát 

projížděl 30. ročník mezinárodního etapového 

cyklistického závodu žen Tour de Feminin. Na náměstí 

před Obecním úřadem na 43. kilometru závodu se jelo 

o rychlostní prémií starosty obce. Tu získala Jessy 

Druyts z Belgie, které na konci etapy předal starosta 

obce František Moravec pohár ve tvaru skleněného 

kola. Na průjezd závodnic obcí se přišlo podívat mnoho 

diváků a před náměstím se utvořily dvě skupinky 

„horlivých fanoušků“. 

obec Staré Křečany

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Poděkování obce 

Za celý obecní úřad chceme 

poděkovat všem, co se na 

Starokřečanských slavnostech 

podíleli. SPOZ, který zařídil dětský 

den, dobrovolníkům, kteří 

připravili a následně uklidili celé 

slavnosti.  

Všem účinkujícím, kteří bavili 

návštěvníky po celý den. 

Studentům bezpečnostně právní 

činnosti střední školy Šluknov za 

bezproblémový průběh slavností 

a za řešení jakýchkoliv nejasností. 

Restauraci Dymník za zapůjčení 

pódia a za catering. Všem 

sponzorům obce – EKO servis 

Varnsdorf, UNILES s.r.o., Hej rádio  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Rumburk. A hlavně všem 

návštěvníkům slavností! 

Děkujeme! 

obec Staré Křečany 

V červenci oslavili své 

narozeniny 
 

Paní Božena Neklová oslavila 70 

let. 

Paní Jitka Kaplanová nádherných 

75 let. 

Paní Zdenka Dvořáková 

úctyhodných 93 let. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Pan Jaroslav Lacman 70tiny. 

Všem dodatečně přejeme krásné 

narozeniny, hodně štěstí, zdraví a 

lásky!
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Reakce na prohlášení ohledně nemocnice Rumburk 
 

Často se na mě obracejí lidé s nejrůznějšími problémy. Mnohé konkrétní věci nemohu bohužel ovlivnit přímo. U 

některých mohu jen neformálně poradit či někam napsat, potkat se s odpovědnou osobou, poukázat veřejně na 

problém atp. Podobně jsou na tom mnohdy starostové, protože je stále více věcí, které se těžko ovlivní přímo… 

Nejinak to mám v případě rumburské nemocnice. V jednom článku jsem na tento dlouhodobý problém poukázal, 

stručně popsal, o co jsem se snažil v této věci v rámci svých omezených kompetencí. Opakovaně jsem mluvil 

s ministrem a psal mu. Debata s ním byla o to příjemnější, že ministr Ludvík zná situaci v místě, jeho manželka pochází 

z našeho výběžku, pozval jsem ho ústně i v dopise na návštěvu. Mluvil jsem opakovaně s jeho odpovědnými 

podřízenými a apeloval na ně, aby stát konal v zájmu zajištění dostupnosti zdravotní péče na Šluknovsku. Doufám, že 

uskutečněná návštěva ministra zdravotnictví v Rumburku bude mít i reálné výstupy. 

Reakce Rady města Rumburku na jeden můj stručně shrnující článek mě proto překvapila. Za celou dobu 23 let, co 

jsem tak či tak v čele radnice v Krásné Lípě, jsme nepodepisovali podobné vyjádření k nějakému článku jako jednotliví 

členové rady města, pracujeme jinak.  

Pokud si Rada města Rumburk můj článek interpretovala tak, že jsem jediný, kdo si přisvojuje zásluhy za stav rumburské 

nemocnice, pak se musím omluvit i všem dalším čtenářům, protože se stavem rumburské nemocnice bych opravdu 

nechtěl být spojován a nikomu nemohu brát zásluhy a jeho odpovědnost.  

Nicméně rumburská nemocnice má poskytovat kvalitní zdravotní péči pro občany Šluknovska, kteří si řádně platí 

zdravotní pojištění. Já, jak jsem uvedl, nemohu tuto věc, jakkoli bych si přál mít v regionu kvalitní zdravotnické služby, 

ovlivnit napřímo. Zdůraznil jsem, že majitelem nemocnice je město Rumburk a tedy jsou to jeho orgány, v čele se 

starostou, kdo by měl postupovat odpovědněji, jasněji, rychleji a problematiku více komunikovat veřejnosti a 

intenzivněji spolupracovat se všemi, kdo mohou nemocnici zachránit. Musí jednat. A nyní už rychle.  

Je to problém veřejný, dlouhodobý, zhoršující se a dotýká se nás všech, kdo tu žijí. Pokud i můj článek či malá aktivita 

přispěla k rozvíření diskuze a pomůže uspíšit řešení problému nemocnice, splnila svůj účel. Již nyní mi proto dovolte 

poděkovat všem opravdu odpovědným lidem, kteří se v reálu snaží problém zajištění kvalitních zdravotních služeb na 

Šluknovsku řešit stejně jako zaměstnancům, kteří věří ve zlepšení podmínek.  

Váš senátor, 

Zbyněk Linhart 

 

Sběr tříděného odpadu ZŠ Staré Křečany

Naše škola se jako každý rok 

zapojila do sběru tříděného 

odpadu. Žáci třídili sedm druhů 

odpadu. Za školní rok 2016/2017 

jsme celkem nasbírali: 

1 517 kg papíru, 

5 829 ks pet lahví 

2 267 ks nápojových kartonů 

847 ks plechovek 

4 212 ks baterií 

103 ks elektrozařízení 

10 304 ks hliníkových víček 

Každý žák, který přispěl, byl 

odměněn malým dárkem a ti 

nejlepší byli odměněni peněžními 

poukázkami a dortem od firmy 

Marius Pedersen a.s. Varnsdorf. 

Všechny žáky chválím za snahu a 

těším se na další spolupráci 

v příštím škoním roce 2017/2018. 

Petra Bartošová
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Závěrečné dny školního roku v ZŠ i MŠ Staré Křečany 
Konec školního roku se v naší škole nesl ve znamení her, poznávání a sportování, pro některé byl i životní změnou.  

Týden po vydařeném školním výletě do Děčína k nám zavítala skupinka hasičů a policistů, aby zvídavým žáčkům 

předvedla svou činnost. Brzy na to se dočkali i předškoláčci pasování na PRVŇÁKY. Nejdříve na paloučku vypustili své 

balónky štěstí a pak procházeli „bránou“ do světa školáků, kde je přivítala za celou školu p. uč. Inka Nekolová. 

Společně se školáky pak ještě absolvovali na zahradě školy několik sportovních disciplín a zaskotačili si na novém 

dětském hřišti. Odpoledne připravili pro své rodiče na zahradě MŠ pestrý „pohádkový“ program pod vedením p. ved. 

uč. Dany Bartůňkové a jejích kolegyněk. Nezaskočilo je ani pár rychlých dešťových kapek při předávání knížek, které 

jim paní učitelky věnovaly jako vzpomínku na mateřskou školu. Příjemné bylo i posezení zúčastněných rodičů a dětí 

při malém občerstvení a večer u táboráku. 

Dojemné bylo loučení s páťáky následující den. Paní učitelka Lucka Hrachová jim věnovala pro vzpomínku CD s fotkami 

z akcí od 1. třídy, od školy obdrželi nástěnné poučné mapy. Počasí přálo i podvečerním hrám na pozemku školy a 

posezení s rodiči u táboráku. Po setmění čekala na odvážlivce v hájku pod hřbitovem stezka odvahy, kdy se musela 

absolvovat trasa lemovaná svíčkami ve sklenicích až k domečku pod hřištěm, u kterého se musel každý podepsat. Plni 

zážitků pak všichni ulehli do svých spacáků buď ve stanech u školy, nebo na karimatky ve třídě a brzy usnuli při čtení 

pohádky p. vychovatelkou Nikolkou Kremsovou. Po ranní rozcvičce venku a snídani v jídelně se však musel změnit plán 

díky nepřízni počasí. Místo výšlapu na Dymník, fotbalgolfové dráhy a zmrzlinového poháru jsme všichni podnikli 

procházku v čele s „tatínkem náčelníkem“ panem Petrem Dvořákem, který nás provedl uličkami obce. Děti splnily 

několik přírodovědných úkolů a za zpěvu se vracely zpět do školy těsně před lijákem.  V duchu podobných akcí budeme 

pokračovat i v příštím školním roce a zároveň se těšíme i na účast rodičů. Velké poděkování patří celému školnímu 

personálu, který se na závěru školního roku podílel. 

Za dlouholetou práci, kterou škole věnovaly a vryly se tak do srdíček všech dětiček, děkuji paní učitelce ZŠ Haničce 

Macnerové a Lucce Hrachové a paní učitelce MŠ Daně Schmalzové a Irence Svatošové a přeji jim mnoho úspěchů 

v nové životní etapě a zaměstnání a Irence při důchodovém odpočinku. 

Mgr. Mirka Macková 

Ředitelka školy 

 

 

 

 

Krádeže v obci 
Poslední dobou se v obci 

rozmohly krádeže. Je 

politováníhodné, že se kradou 

věci, jako jsou poklopy u školky a 

za kulturním domem, lavička 

v parku na návsi a svislé značení 

v Brtníkách. Těch pár korun, co 

z toho dotyčný získá, snad ani 

nestojí za tu námahu.  

Rekonstrukce studánky 

v Brtníkách 
Naší obci se podařilo krásně 

opravit studánku, která se 

nachází v Brtníkách za 

železničním přejezdem. Nad 

studánkou vznikla dřevěná budka 

pokrytá šindelovou krytinou. 

Postupnými krůčky opravujeme 

naší obec.
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Ukázka činnosti hasičů a policistů v ZŠ 
Dne 21. června 2017 SJDH z Brtníků přijel ukázat dětem ZŠ A MŠ Staré Křečany svá hasičská auta. Děti si vyzkoušely 

ochrannou uniformu, která byla pěkně těžká. S nasazováním ochranné masky měli někteří menší problém, ale nakonec 

vše zvládli. S dalšími úkoly jako například rozbalení a sbalení hasičské hadice si uměli poradit všichni. Vyzkoušeli si i 

stříkání z hadice a zalili pěkně školní zahradu. Hasiči se rozloučili s dětmi spuštěním vodního děla, které se líbilo nejvíce. 

Téhož dne k nám zavítala policie ČR z Rumburka. Ukázali dětem vybavení policejního auta a předvedli světelné a 

zvukové signály. Zaujal nás přístroj defibrilátor, který vozí též v autě pro případnou záchranu člověka. Děti si vyzkoušely 

nasazování pout. Osahaly všechny druhy služebních zbraní a oblékly si ochrannou vestu. 

Děkujeme SJDH Brtníky i policii ČR Rumburk za hezké dopoledne, poučné vyprávění a ukázku výstroje, kterou potřebují 

pro výkon své práce. 

Ingeborg Nekolová 

učitelka ZŠ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

                        Oprava nádražní budovy
Obec již započala s opravou nádražní budovy ve Starých Křečanech. Nejprve 

se musel posekat okolní pozemek, o který se nikdo velmi dlouho nestaral. 

Na budově samotné v těchto dnech probíhá oprava střešního pláště. Stará 

lepenka se překrývá novou, na kterou následně bude daná nová krytina. Ta 

se bude dávat nejspíš až příští rok, jelikož čekáme na vhodný dotační titul, 

ze kterého bychom mohli čerpat.  

Nyní nás však trápí jiná myšlenka. Co s budovou dál? Určitě chceme vytvořit 

jednu bytovou jednotku, která v budově již byla. V druhé části „čekárna“ 

vytvořit zázemí pro spolek nebo klubovnu. Tím míříme k Vám občanům – Co 

byste si tam Vy představovali? Vaše nápady posílejte na 

dotace.krecany@volny.cz . Jakýkoliv návrh či nápad uvítáme. 

obec Staré Křečany

mailto:dotace.krecany@volny.ct
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Soutěž 
Vážení čtenáři, druhého kola se vás zúčastnilo ještě více než v kole prvním. V tajence se schovávalo slovo SLAVNOSTI 

a budova s číslem „2“ je restaurace Vídeň. Vylosovaní vítězové jsou paní L. Šimková, pan F. Macháček a paní M. 

Michelová. Gratulujeme a cenu si můžete vyzvednout osobně na Obecním úřadě ve Starých Křečanech v úředních 

hodinách. 

Pravidla soutěže a postup pro umístění do slosování: 

1) Na e-mailovou adresu soutezkrecany@seznam.cz nebo na obecní úřad s přiloženým příjmením, jménem 

a adresou – napsat tentokrát pouze místo, kde byla pořízena fotografie 

2) Poslední termín pro zaslání je 11. srpna, tento den proběhne i slosování 

3) Výherce bude zveřejněn v následujícím zpravodaji a od zveřejnění si může vyzvednout cenu osobně na 

Obecním úřadě Starých Křečan 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Retrostipendia – nadace ALBATROS 
Kostka Krásná Lípa v roce 2016 zahájila přímou podporu studentů středních škol a učilišť ve Šluknovském výběžku. 

Retrostipendijní program zajišťuje ve spolupráci s Člověkem v tísni za finanční podpory Nadace Albatros. 

Cílem projektu je podpořit studenty a učně tak, aby pokračovali ve svém vzdělávání, školu dokončili a do budoucna 

našli své pracovní uplatnění na trhu práce. 

Do programu již bylo schváleno 29 studentů, z toho šestnáct z nich již získalo podporu ve výši 1.000 Kč měsíčně. Za 

dobré výsledky na vysvědčení někteří z nich obdrželi také prémiovou platbu 2.000 Kč. 

Studenti se pravidelně setkávají s pracovnicemi v našem T-klubu, kde se sleduje jejich docházka do školy i studijní 

výsledky, zejména čtyři klíčové předměty, které si pro účely projektu studenti sami zvolili. Společně s pracovnicí klubu 

mluví o tom, co se jim ve škole povedlo, ale i nepovedlo a kde je tudíž potřeba se více učit. Studenti ze stejných škol 

mezi sebou spolupracují a vzájemně se podporují.     

Pro další období se mohou noví zájemci o podporu z retrostipendijního programu hlásit od října 2017 ve svých školách 

nebo přímo v T-klubu v Krásné Lípě. Podmínky pro vstup do programu jsou na našem webu 

www.komunitnicentrum.com.  

nadace Albatros

mailto:soutezkrecany@seznam.cz
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Třídění odpadu 
27 km2 přírody bylo v loňském roce zachráněno právě díky třídění odpadu. Dosáhlo se toho tím, že se zrecyklovalo a 

znovu využilo 77 % celkové produkce obalových materiálů! Recyklát pak při výrobě nových výrobků nahradil přírodní 

zdroje, které se tak nemusely vytěžit. Má to smysl, třiďte odpad! 

Lidé, kteří odpady třídí, nepatří mezi menšinu. Naopak! Již 72 % obyvatel České republiky aktivně třídí odpad. Od roku 

2000 se tak řady aktivních třídičů rozšířily o 34 %. Podle údajů evropského statistického úřadu Eurostat se Česká 

republika v míře recyklace obalových odpadů drží v rámci Evropy na špici. V průměru vytřídila v loňském roce každá 

česká domácnost 46 kilogramů papíru, 28 kilogramů plastů a 28 kilogramů skla. Dohromady se pak podařilo zrecyklovat 

77 % celkové produkce obalových materiálů. A díky tomu necháváme většinu evropských zemí za sebou! 

Průměrná vzdálenost ke kontejnerům na tříděný odpad se každoročně snižuje. Zatímco v minulé dekádě bylo 

ambiciózním cílem přiblížit kontejnery na 200 metrů, nyní je to pouhých 96 metrů. K barevným nádobám nám tak 

průměrně stačí pouhé 2 minuty volné chůze.! 

 

Žlutý kontejner na plast 
ANO 

Do kontejnerů na plasty patří fólie, sáčky, plastové tašky, sešlápnuté PET 

láhve, obaly od pracích, čistících a kosmetických přípravků, kelímky od 

jogurtů, mléčných výrobků, balící fólie od spotřebního zboží, obaly od CD 

disků a další výrobky z plastů. Pěnový polystyren sem vhazujeme v menších 

kusech. 

NE 

Naopak sem nepatří mastné obaly se zbytky potravin nebo čistících 

přípravků, obaly od žíravin, barev a jiných nebezpečných látek, podlahové 

krytiny či novodurové trubky

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Modrý kontejner na papír  
ANO 

Hodit sem můžeme například časopisy, noviny, sešity, krabice, papírové 

obaly, cokoliv z lepenky, nebo knihy. Obálky s fóliovými okýnky sem můžete 

také vhazovat, zpracovatelé si s tím umí poradit. Bublinkové obálky 

vhazujeme pouze bez plastového vnitřku! Nevadí ani papír s kancelářskými 

sponkami. Ty se během zpracování samy oddělí. 

NE 

Do modrého kontejneru nepatří uhlový, mastný, promáčený nebo jakkoliv 

znečištěný papír. Tyto materiály nelze už nadále recyklovat. Pozor, použité 

dětské pleny opravdu nepatří do kontejneru na papír, ale do popelnice

Zelený kontejner na sklo 
ANO 

Do zeleného kontejneru můžeme vhazovat jakékoliv sklo, například lahve od 

vína, alkoholických i nealkoholických nápojů, sklenice od kečupů, marmelád 

či zavařenin. Patří sem také tabulové sklo z oken a ze dveří. Vytříděné sklo 

není nutné rozbíjet, bude se dále třídit! 

Pokud jsou vedle sebe zelený a bílý kontejner, vhazujeme do bílého čiré sklo 

a do zeleného sklo barevné.  

NE 

Do těchto nádob nepatří keramika a porcelán. Nepatří sem ani autosklo, 

zrcadla nebo třeba drátované sklo, zlacená a pokovovaná skla.  Vratné 

zálohované sklo patří zpět do obchodu. 
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